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Emne: Høringssvar "forslag om å autorisere manuellterapeuter" 

 
Høringssvar fra Sortland kommune vedrørende «Forslag om å autorisere manuellterapeuter» 
 
 
Nordland fylke var et av tre fylker som deltok i prøveprosjektet 2001-2003, da manuellterapeuter fikk 
status som primærkontakt.  
Manuellterapeutene kunne for første gang ta imot pasienter direkte uten legehenvisning. De kunne 
henvise til legespesialist, radiologisk undersøkelse, fysioterapi og sykmelde pasienten inntil 8 uker (nå 12 
uker). Ordningen i fylket ble videreført fram til den ble landsdekkende i 2006. 
 
Sortland kommune har i hele denne perioden hatt manuellterapeut.  
Kommunens erfaring med manuellterapeuter som primærkontakter er ubetinget positiv. I ei tid med 
ustabil legedekning, fikk legekontorene god avlastning av manuellterapeutene. Samarbeidet mellom 
leger og manuellterapeuter beskrives som godt. Fortsatt er det likevel mye som tyder på at ordningen 
bør bli bedre kjent. 
 
HOD skriver at «autorisasjon vil klargjøre manuellterapeuters yrkesrolle og fullmakter overfor pasienter 
og helsepersonell...» .  Den store fordelen for Sortland kommune er nettopp at manuellterapeutene 
avlaster legene. En særskilt autorisasjon vil sannsynligvis bidra til at ordningen blir enda bedre kjent blant 
både folk flest og helsepersonell.  
Vi vil da kunne regne med ytterligere avlastning av legene, slik at leger i større grad kan bruke tid på mer 
legespesifikt arbeid. 
 
Sortland kommune støtter forslaget til særskilt autorisasjon av manuellterapeuter. 
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